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Surplusul de
lapte la nivel

european a de-
terminat scã-
derea preþului
laptelui mate-

rie primã de pe
piaþa europea-
nã pânã la 15
eurocenþi/litru.

SCADE PREÞUL LAPTELUI

Bulgaria: FONDURI BLOCATE

Aproximativ
3.000 de fer-
mieri bulgari

au depus
cereri cu date
false pentru
a primi sub-

venþii din
partea Uniunii

Europene.

ULTIMA ORA

Directorii daþi
afarã de la

APIA trebuie
sã returneze

salariile primite
Cei 50 de directori demisi in
urma cu doua saptamani de
ministrul Agriculturii, Ilie Sar-
bu, pentru ca au intarziat cu
procedurile pentru plata sub-
ventiilor, trebuie acum sa
ramburseze si salariile pe care
le-au incasat in perioada in
care erau in functie, conform
Mediafax.
Potrivit declaratiilor facute in
cadrul unei conferinte de pre-
sa de Ilie Sarbu, Agentia de
Plati si Interventie pentru Agri-
cultura (APIA) ar putea fi
obligata la plata a 70 de mili-
oane de euro penalitati.
“In mod firesc, daca ai luat
un salariu, unii au luat chiar
200 de milioane de lei pe luna,
pentru ceeea ce nu ai facut,
in orice tara din lume trebuie
sa restitui acesti bani. Asa ar
fi normal. Nu stiu daca si la noi
lucrul acesta va deveni nor-
mal. Eu am dat tema asta in
lucru, o sa vedem si daca e
posibil. Va trebui sa demon-
stram ca e din vina lor si nu
exista alta vina”, a explicat
ministrul de resort.

Guvernul a adoptat
Codul de bune practici

pentru alimente

Membrii Executivului au adoptat Codul
de bune practici pentru produsele agro-
alimentare, propunerea legislativa ur-
mand sa fie trimisa Parlamentului pentru
aprobare “in regim de urgenta”, a de-
clarat ministrul Agriculturii, Ilie Sarbu.
Potrivit prevederilor noului cod, in cazul
in care ar fi aprobat de Parlament in actu-
ala formula, ar urma sa fie eliminate cel
putin 13 taxe pentru produsele agroali-
mentare comercializate in hipermarketuri
si o eventuala reducere a preturilor cu
30% in urmatoarele luni.
Patronatele din industria agroalimentara
au acuzat supermaketurile ca percep 13-
14 taxe “ascunse” ce le sporesc profitul
cu 30-60%, in timp ce preturile la alimente
cresc artificial, iar producatorii ies in pier-
dere, fiind adeseori obligati si de clauzele
contractuale sa lucreze exclusiv pentru un
singur distribuitor.
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M. Of. Nr. 171/19 martie 2009
Lege nr. 43 din 13 martie 2009
pentru aprobarea Ordonanþei
de urgenþã a Guvernului nr. 72/
2008 privind autorizarea Minis-
terului Agriculturii pentru înche-
ierea de angajamente legale in-
terne în anul 2008 în vederea
asigurãrii unor mãsuri financi-
are pentru aplicarea prevede-
rilor Legii nr. 231/2005 privind
stimularea investiþiilor în agricul-
turã, industrie alimentarã, sil-
viculturã, pisciculturã, precum
ºi în activitãþi nonagricole
M. Of. Nr. 193/27 martie 2009
Ordin Nr. 183 din 19-Martie-
2009 al ministrului agriculturii,
privind modificarea Normelor teh-

nice de clasificare a carcaselor de
bovine adulte, aprobate prin Ordinul mi-
nistrului agriculturii, pãdurilor ºi dez-
voltãrii rurale nr. 882/2004
M. Of. Nr. 182/24 martie 2009
Ordin nr. 180 din 18 martie 2009 al
ministrului agriculturii, privind modificarea
anexei H la Ordinul ministrului agriculturii,
nr. 850/2006 pentru aprobarea normelor
metodologice privind modul de acorda-
re a sprijinului financiar pentru activitã-
þile din sectorul vegetal, zootehnic, al
îmbunãtãþirilor funciare ºi al organizãrii
ºi sistematizãrii teritoriului, precum ºi
condiþiile de eligibilitate
M.Of. Nr. 178/23 martie 2009
Ordin nr. 13 din 17 martie 2009 al pre-
ºedintelui ANSVSA pentru modificarea
ºi completarea Normei sanitare veteri-

nare ºi pentru siguranþa alimentelor pri-
vind procedura de înregistrare sanitarã
veterinarã ºi pentru siguranþa alimen-
telor a activitãþilor de obþinere ºi de vân-
zare directã ºi/sau cu amãnuntul a pro-
duselor alimentare de origine animalã
sau nonanimalã, precum ºi a activitã-
þilor de producþie, procesare, depozi-
tare, transport ºi comercializare a pro-
duselor alimentare de origine nonani-
mala, aprobatã prin Ordinul preºedin-
telui Autoritãþii Naþionale Sanitare
Veterinare ºi pentru Siguranþa Alimente-
lor nr. 111/2008
M. Of. Nr. 195/27 martie 2009
Hotãrâre nr. 331 din 18 martie 2009
pentru aprobarea acþiunilor sanitar-
veterinare cuprinse în Programul acþi-
unilor de supraveghere, prevenire,

control ºi eradicare a bolilor
la animale, a celor transmisi-
bile de la animale la om, pro-
tecþia animalelor ºi protecþia
mediului, a altor acþiuni pre-
vãzute în alte programe naþio-
nale, pe care Autoritatea Naþio-
nalã Sanitarã Veterinarã ºi
pentru Siguranþa Alimentelor
trebuie sã le punã în aplicare,
precum ºi a tarifelor maximale
aferente acestora pentru 2009
M. Of. Nr. 205/31 martie 2009
Ordin nr. 12 din 07 martie 2009
al preºed. ANSVSA, al ministru-
lui agriculturii ºi al ministrului
sãnãtãþii privind reziduurile de
pesticide în ºi pe alimente ºi furaje
de origine animalã ºi vegetalã

Guvernul va
cofinanta cu peste

907 milioane de euro
programul de

dezvoltare a satelor
Ministrul agriculturii, Ilie Sarbu, a declarat, ieri,
la Comisia pentru Agricultura a Camerei Depu-
tatilor ca suma cu care Executivul va cofinanta
programul de dezvoltare a satelor - masura 322 -
se ridica la peste 907 milioane de euro, banii
intrand, deja, in circuit. “In ce priveste masura
322, am trecut un HG saptamana trecuta, si ieri
am mai venit cu unul pe normele metodologice.
Dam noi avansul prin fondul de garantare si 907
milioane de euro deja vor intra in circuit, deja
speram sa se miste aceste santiere la nivelul
localitatilor pe masura 322”, a spus Sarbu.
Ministrul a explicat ca suma de cofinantare se
explica prin faptul ca Guvernul va plati avansul
prin Fondul de garantare de 20%, anuntand ca
“se pot semna contracte si inainte de a se plati
avansul”. Intrebat cand vor intra in circuit acesti
bani, Sarbu a replicat: “Acum”. Ministrul a spus
ca deja exista foarte multe dosare eligibile.

A scãzut preþul
laptelui
Surplusul de lapte la nivel european a
determinat scãderea preþului laptelui
materie primã de pe piaþa europeanã
pânã la 15 eurocenþi/litru.
Laptele românesc s-a ieftinit ºi el, ca
urmare a consumului redus, dar ºi
pentru cã s-a aliniat tendinþei de
scãdere a preþului înregistratã în toate
þãrile UE. Cu toate acestea, laptele ro-
mânesc are, în continuare, cel mai
mare preþ din UE. “În ianuarie 2008,
preþul laptelui, în special al celui din
import, se situa în jurul valorilor de
0,37-0,38 euro. Anul acesta, în luna
ianuarie s-a ajuns la 0,28-0,29 euro.
Probabil cã mai mult de atât nu poate
sã scadã”, a spus Ioan Dîrzu, pre-
ºedintele APRIL, la Interlacta, întâl-
nirea anualã a procesatorilor de lapte
din România, desfãºuratã la începutul
acestei luni la Poiana Braºov.

In cursul zilei de luni, 6 aprilie 2009, la
Zrenjanin, in cadrul unei ceremonii
gazduite de camera de comert locala,

Dl. Georgica CORNU - Pre-
sedintele CCIAT a predat
mandatul de Presedinte al
Protocolului camerelor de
comert din Banatul istoric

dlui Milan RADOVA-NOVICI - Presedin-
tele CCI Zrenjanin. Totodata, Prese-
dintia Comisiei Mixte de Coordonare a
Protocolului a fost preluata de dl.
Momcilo NIKOLCICI - Vicepresedinte
CCI Zrenjanin iar Vicepresedintia de
catre dl. Petru BUZZI - Presedinte
CCIA Caras-Severin.
Reamintim ca in toamna anului 2007,
la Timisoara, s-a parafat Protocolul de
Colaborare  al Camerelor de Comert din
Banatul istoric, avand ca membri
camerele de comert din judetele Timis
si Caras-Severin (Romania) si Kikin-
da, Pancevo si Zrenjanin (Serbia).
In cadrul mai multor intalniri ale partilor
semnatare, desfasurate in cursul anului
trecut la Timisoara, Resita, Kikinda si
Zrenjanin, au fost aprobate regula-
mentele interne de functionare ale celor
doua entitati care asigura functionarea
Protocolului: Consiliul Presedintilor si
Comisia Mixta de Coordonare, a fost
elaborat Programul de activitati pentru
2008 si a fost realizata sigla camerelor
de comert din Banatul istoric.
Domnul Georgica CORNU a evidentiat
rolul si importanta camerelor de comert
banatene ca entitate care consfinteste
traditia si istoria comuna a oamenilor
din aceasta regiune...

CCIA Timiºoara
a predat Preºedinþia

camerelor de
comerþ din Banat

continuare în pag. 4

Satul
românesc, între
intenþii, investiþii
ºi realitate...

Satul
românesc, între
intenþii, investiþii
ºi realitate...
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Rambursãrile prin programul
SAPARD ar putea fi efectuate de

CE la sfârºitul lunii mai
Ministrul Agriculturii, Ilie Sârbu, a declarat recent cã rambursãrile prin programul
SAPARD ar putea fi efectuate de Comisia Europeanã pânã la sfârºitul lunii mai.

La începutul lunii martie Sârbu afirma cã plãþile SAPARD ar putea fi decontate de
cãtre Comisia Europeanã la finele lunii aprilie.

“Banii s-au dat fermierilor. Mai sunt vreo 200 milioane de euro din programul
SAPARD care vor fi terminaþi în acest an. Recuperarea banilor de la Bruxelles va
dura probabil pânã la sfârºitul lunii mai din ceea ce ºtiu eu”, a afirmat Sârbu,
miercuri, într-o conferinþã de presã.

Ministrul a mai spus cã trei instituþiii sunt responsabile de reluarea rambursãrii
fondurilor SAPARD, respectiv Ministerul Agriculturii, Autoritatea de Management
pentru SAPARD de la Ministerul Finanþelor ºi Autoritatea de Certificare ºi Plãþi de
la Curtea de Conturi.

“Acum cei de la Curtea de Conturi fac raportul, termenul fiind stabilit pentru 14
aprilie. Dupã ce se finalizeazã, sãptãmâna viitoare îl vom prezenta la Guvern”, a
adãugat Sârbu.

Autoritãþile au oprit, în vara anului trecut, plãþile realizate prin programul SAPARD,
ca urmare a deciziei CE de a stopa decontarea cheltuielilor, dupã ce a depistat
deficienþe la Agenþia de Plãþi pentru Dezvoltare Ruralã ºi Pescuit (APDRP), care
gestioneazã plãþile.

Comisia Europeanã a cerut României sã rezolve problemele, prin implementarea
unui plan de acþiuni, reluarea decontãrii cheltuielilor fiind luatã în considerare
numai dupã confirmarea din partea unui auditor independent cã deficienþele au
fost soluþionate.

Agenþia de plãþi a implementat un plan de acþiuni, iar autoritãþile au reluat plãþile
din bugetul de stat cãtre beneficiari în luna octombrie (sistemul de finanþare
SAPARD presupune cã beneficiarul primeºte banii de la bugetul de stat, iar
Comisia Europeanã ramburseazã ulterior sumele statului).

Totuºi, Comisia Europeanã nu a reluat deocamdatã rambursãrile de plãþi,
aºteptând îmbunãtãþiri în planul de acþiuni ºi activitatea APDRP.
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UE continuã sã
blocheze fondurile

pentru Bulgaria
Mii de fermieri bulgari recurg la declaraþii
false pentru a primi subvenþii europene
Aproximativ 3.000 de fermieri bulgari au depus
cereri cu date false pentru a primi subvenþii din
partea Uniunii Europene, a afirmat luni ministrul Agri-
culturii, Valeri Þvetanov, potrivit cotidianului Dnevnik.
Fermierii au declarat în mod fals cã ar fi întreþinut
în bune condiþii pãºuni din zone alpine. Pe baza
acestor declaraþii, fermierii au cerut subsidii, a pre-
cizat ministrul. Însã informaþiile au fost dezvãluite
abia în urma unui audit efectuat de Oficiul Euro-
pean de Audit. Raportul a fost trimis la minister în
urmã cu douã sãptãmâni, a afirmat Þvetanov.
În total, 13.000 de fermieri au dat declaraþii care pre-
zentau anumite nereguli, a subliniat el, iar din aceas-
tã cauzã cea mai mare parte din banii ceruþi de fer-
mieri nu au fost primiþi încã. Potrivit ministrului Agri-
culturii, dupã o a doua verificare a declaraþiilor,
plãþile ar putea fi reluate.
Bulgaria a pierdut deja sute de milioane din fon-
durile europene, din cauza acuzaþiilor de corupþie.
Iar alte milioane în fonduri pentru infrastructurã
sunt de asemenea blocate din cauza temerilor
de corupþie.
Pentru o mai bunã gestionare, premierul
Serghei Staniºev solicitase recent asis-
tenþã guvernamentalã din partea insti-
tuþiilor europene. Mai exact, Sofia ar fi dorit
ca oficiali europeni ºi diplomaþi sã se im-
plice în monitorizarea implementãrii legis-
laþiei, managementului fondurilor de la Uni-
unea Europeanã ºi supervizãrii tribunalelor,
procurorilor ºi anchetelor.
Ieri, însã, Bulgaria a fost refuzatã încã o
datã de UE. Bruxelles-ul considerã cã im-
plicarea UE în administraþie ar putea com-
plica reformele din Bulgaria.
Comisia Europeanã „respectã” ideea pre-
mierului bulgar, în opinia cãruia este ne-
cesarã mai multã expertizã europeanã
pentru continuarea reformelor, dar are ne-
voie de garanþii cã planul va da rezultate, a
explicat comisarul european pentru Relaþii
Instituþionale ºi Strategie de Comunicare,
Margot Wallstrom.
Comisarul a mai spus cã se aºteaptã ca
urmãtorul raport asupra progreselor înre-
gistrate de Bulgaria în lupta împotriva co-
rupþiei ºi criminalitãþii sã fie pozitiv.
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Ouãle de Paºte
costã cu peste 30%
mai mult în magazine
Cumpãrãtorii plãtesc în medie între 0,41-
0,43 lei pentru un ou, cu circa 10 bani mai
mult pe bucatã faþã de preþul cu care vând
producãtorii, care comercializeazã ouãle
cu circa 0,32 de lei, potrivit datelor furnizate
de crescãtorii de pãsãri ºi de reprezentanþii
retailerilor. Astfel, cumpãrãtorii plãtesc cu
peste 30% mai mult pentru ouãle de Paºte,
alegând sã cumpere din marile reþele
comerciale.
“La poarta fermei, în prezent, ouãle de
calitatea întâi se vând cu 0,27 lei, fãrã TVA,
ºi nu sunt perspective sã se mai scum-
peascã pânã la perioada sãrbãtorilor de Paºte”,
a declarat preºedintele Uniunii Crescãto-
rilor de Pãsãri din România (UCPR), Ilie Van.
Potrivit reprezentanþilor Carrefour România,
în unitãþile retailerului, preþul unui ou este
de 0,43 lei, la gama cea mai ieftinã comer-
cializatã de hipermarket.
Ilie Van a explicat cã producãtorii autohtoni
de ouã întâmpinã dificultãþi în relaþia cu ma-
rile magazine legate de taxele mari prac-
ticate de acestea, precum ºi de întârzierea
achitãrii facturilor cãtre producãtori.

continuare din pag. 2

Camera de Comerþ Timiºoara
a predat Preºedinþia camerelor

de comerþ din Banat

... „Dezvoltarea regionala transfronta-
liera trebuie sa se dezvolte in conti-
nuare, in favoarea productiei de bunuri,
a infrastructurii, a valorificarii poten-
tialului energetic, turistic si uman. Sunt
convins ca impreuna am pus bazele
acestei dezvoltari a regiunii Banat”, a
apreciat presedintele CCIAT, Georgica
Cornu.
Raportul de activitate al Protocolului
camerelor de comert din Banat pentru
2008 a fost prezentat de dna Menuta
IOVESCU - Presedintele Comisiei Mixte
de Coordonare, care a evidentiat cateva
realizari de succes:
- un CD complex care cuprinde informatii
de afaceri sectoriale, informatii despre
membrii si programele de activitate ale
celor cinci camere de comert
- web site-ul www.regiuneabanat.ro
- calendarul comun de evenimente (ex-
pozitii, manifestari culturale, artistice etc.)
- participarea a peste 500 de reprezen-
tanti ai mediului de afaceri si ai mass-
media din zona transfrontaliera Roma-
nia-Serbia la actiunile realizate de CCIAT
atat in relatia cu Serbia cat si in cadrul
proiectelor finantate prin Programul de
Vecinatate Romania - Serbia 2004 -
2006, PHARE CBC 2006 si derulate de
CCIAT in parteneriat cu camerele de
comert membre ale Protocolului, res-
pectiv „Oficiul Regional pentru Promo-
varea si Certificarea Clusterelor”, „Dez-
voltarea transfrontaliera durabila a Ba-
natului istoric” si „Centrul Regional pentru
Dezvoltarea Durabila a Banatului”: parte-
neriate de afaceri, misiuni economice,
participare si/sau vizitare de targuri si
expozitii, vizite de studiu si bune practici,
conferinte si seminarii tematice.
De asemenea, apropiata deschidere la
CCIA Timisoara a Centrului Regional
pentru Dezvoltarea Durabila a Banatului”

De asemenea, apropiata deschidere la CCIA
Timisoara a Centrului Regional pentru Dezvoltarea
Durabila a Banatului” va oferi suportul logistic si
organizational necesar dezvoltarii si promovarii
activitatilor antreprenoriale in regiunea trans-
frontaliera romano-sarba.
In interventiile lor, ceilalti presedinti ai camerelor
de comert din Banat - domnii Milan RADOVANOVICI
- Presedinte CCI Zrenjanin, Tibor SEBEK - Prese-
dinte CCI Kikinda, Dragan BOSILJ - Presedinte CCI
Pancevo si Petru BUZZI - Presedinte CCIA Caras-
Severin au apreciat la randul lor activitatea depusa
in 2008 si au multumit intregii echipe executive.
„Sa fim inovativi si creativi”, a declarat Presedintele
CCI Pancevo cu referire la gasirea de solutii comune
pentru iesirea din criza economica care afecteaza
si mediul de afaceri banatean.
In incheierea ceremoniei, Presedintele CCIAT,
Domnul Georgica CORNU, a inmanat omologului
sau de la Zrenjanin fanionul cu sigla camerelor de
comert si industrie din Banatul istoric.
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